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REVISTA PRESEI 

 

 Şedinţa coaliţiei de guvernare: Modificarea legii STS şi rectificarea bugetară, printre 

teme. CEx PSD, astăzi 

Călin Popescu Tăriceanu a anunţat că va discuta cu Viorica Dăncilă, în şedinţa de luni a coaliţiei. 

despre rectificarea bugetară, ALDE fiind nemulţumit că serviciile primesc jumătate de miliard în 

plus, şi despre modificarea legii STS. Tot luni, de la ora 18.00, PSD are o reuniune a CEx. 

Surse din PSD au declarat, pentru MEDIAFAX, că întrunirea coaliţiei va avea loc, luni, la ora 

10.00, la Palatul Victoria. 

Călin Popescu Tăriceanu a declarat, duminică la Antena 3, că temele pe care le va aborda cu 

premierul vizează posibile măsuri pe care le poate lua Guvernul şi Parlamentul, în contextul 

cazului din Caracal. Liderul ALDE a precizat că poate fi modificată legea STS sau procedurile 

de intervenţie în cazuri precum cel din Caracal. 

Totodată, preşedintele Senatului a spus că vor fi discuţii şi despre rectificarea bugetară, 

precizând că a văzut proiectul făcut de Ministerul de Finanţe şi sunt tăieri la insituţii sau 

ministere importante, la investiţii şi alte capitole, însă sunt majorări cu peste jumătate de miliard 

la bugetele SRI, SIE şi STS. 

  

„Mâine (luni - n.r.) cu doamna premier vom avea acest subiect de discutat foarte serios, pentru că 

eu nu cred că prioritatea României este finanţarea instituţiilor de forţă în statul român”, a explicat 

Tăriceanu. 

CEx al PSD va avea loc, luni, de la ora 18.00, la sediul din Băneasa, conform unui anunţ al 

partidului. 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, sâmbătă, că ia în calcul un referendum care are în vedere 

pedepse mai mari pentru criminali, violatori şi pedofili, cum ar fi închisoarea pe viaţă sau 

castrarea chimică, în contextul cazului din Caracal. 

Totodată, pe fondul situaţiei din Olt, preşedintele PSD a spus că a amânat Congresul partidului 

din 3 august, unde trebuia să fie lansat candidatul la prezidenţiale, respectiv Viorica Dăncilă. 

Cât despre subiectele care ar putea fi discutate la CEx, Viorica Dăncilă a anunţat, vineri, că 

Eugen Teodorovici ar fi potrivit pentru funcţia de premier, dacă PSD va câştiga alegerile 

prezidenţiale. Liderul social-democraţilot a adăugat că va face o propunere în acest sens după ce 

va discuta în Comitetul Executiv Naţional al partidului. 
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O altă temă pe care Dăncilă a spus că ar vrea să o abordeze la următoarea şedinţă a Comitetului 

Executiv ar fi legată de stabilirea echipei de campanie şi strategia PSD la prezidenţiale. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 CCR discută astăzi sesizările privind modificările aduse Codului Penal şi Codului de 

Procedură Penală 

Curtea Constituţională va dezbate, luni, obiecţiile de neconstituţionalitate formulate de PNL - 

USR şi de preşedintele Klaus Iohannis asupra modificărilor aduse de Parlament Codului Penal şi 

Codului de Procedură Penală. 

Judecătorii CCR au amânat de şapte ori dezbaterea şi pronunţarea pe sesizările de 

neconstituţionalitate referitoare la codurile penale. 

Pe 25 aprilie, PNL şi USR au depus la Curtea Constituţională sesizări în legătură cu proiectul 

care a modificat Codul penal şi pe cel care a schimbat Codul de procedură penală, iniţiative 

adoptate de Parlament. 

Printre articolele sesizate de opoziţie ca fiind neconstituţionale se numără şi articolul 16 (3) litera 

a din Codul penal. 

„-Art. 16 alin. (3) - lit. a) prevede rezultatul faptei sale, urmărind producerea lui prin săvârşirea 

acelei fapte. Ori de câte ori legea penală prevede că pentru a putea fi infractiune se impune 

săvârşirea faptei într-un anume scop, infracţiunea trebuie să fie săvârşită cu intenţie directă, care 

să rezulte în mod neîndoielnic, din circumstanţele concrete ale cauzei-. Curtea Constituţională, în 

jurisprudenţa sa constată , prin raportare la art. 1 alin. (5) din Constituţie, a statuat că “orice act 

normativ trebuie să îndeplinească anumite condiţii calitative, printre acestea numărându-se 

previzibilitatea, ceea ce presupune că acesta trebuie să fie suficient de precis şi clar pentru a 

putea fi aplicat; astfel, formularea cu o precizie suficientă a actului normativ permite persoanelor 

interesate - care pot apela, la nevoie, la sfatul unui specialist - să prevadă într-o măsură 

rezonabilă, în circumstanţele speţei, consecinţele care pot rezulta dintr-un act determinat. 

Desigur, poate să fie dificil să se redacteze legi de o precizie totală şi o anumită supleţe poate 

chiar să se dovedească de dorit, supleţe care nu trebuie să afecteze însă previzibilitatea legii.”Or, 

dispoziţia cuprinzând condiţia ca intenţia directă „să rezulte în mod neîndoielnic, din 

circumstanţele concrete ale cauzei” este neclară, inclusiv prin raportare la obiectul dispoziţiei 

modificate, în sensul că cerinţa impusă de legiuitor şi-ar găsi rostul mai degrabă în cadrul 

dispoziţiilor referitoare la probaţiune. Astfel, dispoziţia de modificare a art. 16 alin. (3) lit. a) 

încalcă principiul securităţii juridice, consacrat la art. 1 alin. (5) din Constituţie”, potrivit textului 

sesizării. 
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PNL şi USR transmit, de asemenea, că eliminarea modificprii articolului 35 (1) din Codul penal 

încalcă prevederile Constituţiei. Şi articolele privind termenele de prescripţie sunt amintite de 

Opoziţie. 

„Diminuarea termenelor de prescripţie a răspunderii penale pentru infracţiuni cu pericol social 

ridicat, concomitent cu reducerea termenelor speciale de prescripţie a răspunderii penale pune la 

îndoială aptitudinea sancţiunilor penale de a-şi atinge scopul preventiv. Prin urmare, considerăm 

că art. 154 alin. (1) lit. b) şi c) şi art. 155 alin. (3) încalcă prevederile art. 1 alin. (3) din 

Constituţie privind statul de drept, care „impun legiuitorului obligaţia de a lua măsuri în vederea 

apărării ordinii şi siguranţei publice, prin adoptarea instrumentelor legale necesare în scopul 

reducerii fenomenului infracţional (…) cu excluderea oricăror reglementări de natură să ducă la 

încurajarea acestui fenomen.” (Decizia nr. 44/2016) De asemenea, se ignoră cu desăvârşire 

dreptul victimelor de a avea ele însele parte de o procedură echitabilă, încălcându-se, astfel, art. 

124 alin. (2) din Constituţie, potrivit căruia „Justiţia este unică, imparţială şi egală pentru toţi”, 

precum şi principiul aflării adevărului, „adică dreptul la un proces echitabil al părţii interesate în 

luarea în considerare a tuturor probelor administrate care contribuie la aflarea adevărului, şi 

principiul dreptăţii, consacrat de art. 1 alin. (3) din Constituţie ca o valoare supremă a statului de 

drept” (Decizia nr. 54/2009)”, transmit reprezentanţii celor două partide de opoziţie. 

Despre Legea de modificare a Codului de procedură penală, Opoziţia precizează că a fost 

încalcat principiul bicameralismului, în adoptarea proiectului de lege. 

Camera Deputaţilor a adoptat, pe 24 aprilie, ca for decizional, proiectele pentru modificarea 

Codului penal şi a celui de procedură penală. Procedura parlamentară a fost reluată după ce lui 

Tudorel Toader i s-a reproşat că nu iniţiază OUG pentru aceste modificări. Ulterior Toader a 

demisionat din funcţia de ministru al Justiţiei, în loc fiind numită Ana Birchall. 

Ce argumente aduce Klaus Iohannis în sesizarea făcută la CCR pe codurile penale 

Preşedintele Klaus Iohannis susţine în sesizarea făcută la CCR că prin modificarea Codului de 

procedură penală că a fost din nou încălcată Legea fundamentală prin modificările aduse de către 

Parlament, precum şi principiul bicameralismului. 

„Însă, în procedura reexaminării legii - deschisă potrivit art. 147 alin. (2) din Constituţie - 

Parlamentul a adoptat legea criticată cu încălcarea art. 147 alin. (2) din Constituţie. Astfel, cu 

ocazia punerii în acord a unora dintre dispoziţiile legii, declarate neconstituţionale, cu Decizia nr. 

633/2018, Parlamentul, pe de o parte şi-a ignorat obligaţia constituţională de a pune în acord 

textele din legea criticată cu decizii anterioare ale Curţii Constituţionale, aspect ce contravine 

dispoziţiilor art. 147 alin. (2) coroborate cu cele ale art. 147 alin. (1) şi alin. (4) din Constituţie, 

iar pe de altă parte, în procedura punerii de acord nu a realizat corelările necesare, adoptând 

reglementări ce contravin principiului legalităţii, fiind astfel încălcate prevederile art. 147 alin. 

(2) prin raportare la art. 1 alin. (5) din Constituţie”, precizează Iohannis în sesizare. 
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„Totodată, în procedura de punere în acord a legii, legiuitorul a încălcat şi principiul 

bicameralismului consacrat de art. 61 alin. (2) şi art. 75 din Constituţie, precum şi depăşirea 

limitelor fixate prin Decizia nr. 633/2018”, completează preşedintele României. 

Şeful statului argumentează că Parlamentul a eliminat articole din Codul de procedură penală, 

însă fără a introduce normele la care făcuse referire CCR, în decizia de neconstituţionalitate. 

Astfel, preşedintele consideră că Parlamentul avea deschisă calea reexaminării doar în ceea ce 

priveşte introducerea unor astfel de norme, care să acopere situaţiile nereglementate şi 

identificate ca fiind necesare de Curtea Constituţională şi, în consecinţă nu putea elimina cu totul 

intervenţia asupra acestui text. 

Iohannis mai spune că Parlamentul a eliminat complet şi articolul 220 din Codul de procedură 

penală, contrar unei decizii anterioare a CCR, în care a constatat că soluţia legislativă care 

permite luarea măsurii arestului la domiciliu, în condiţiile în care anterior inculpatul a fost arestat 

(preventiv sau la domiciliu) în aceeaşi cauză, în lipsa unor temeiuri noi care fac necesară privarea 

sa de libertate. 

Parlamentul şi-a depăşit limitele fixate de Curtea Constituţională şi în modificarea Codului penal 

Iohannis a transmis la CCR şi o sesizare cu privire la neconstituţionalitate Legii pentru 

modificarea şi completarea Legii nr. 286/2009 privind Codul penal, precum şi a Legii nr. 

78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie. 

„Parlamentul a adoptat legea criticată cu depăşirea limitelor fixate prin Decizia nr. 650/2018. 

Astfel, cu ocazia punerii în acord a unora dintre dispoziţiile legii, declarate neconstituţionale, cu 

Decizia nr. 650/2018, Parlamentul, pe de o parte şi-a ignorat obligaţia constituţională de a pune 

în acord textele din legea criticată cu decizii anterioare ale Curţii Constituţionale, aspect ce 

contravine dispoziţiilor art. 147 alin. (2) coroborate cu cele ale art. 147 alin. (1) şi alin. (4) din 

Constituţie, iar pe de altă parte, în procedura punerii de acord nu a realizat corelările necesare, 

adoptând reglementări ce contravin principiului legalităţii, fiind astfel încălcate prevederile art. 

147 alin. (2) prin raportare la art. 1 alin. (5) din Constituţie”, arată preşedintele României, în 

sesizarea formulată cu privire la modificările din Codul penal. 

Preşedintele vorbeşte şi despre modificările aduse articolului 297 din Codul penal referitor la 

infracţiunea de abuz în serviciu. 
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„Faţă de cele de mai sus, având în vedere - pe de o parte raportul de complementaritate fixat de 

Curtea Constituţională între art. 132 din Legea nr. 78/2000 şi art. 297 din Codul penal referitor la 

infracţiunea de abuz în serviciu (pct. 213 din Decizia nr. 650/2018), iar - pe de altă parte 

necesitatea asigurării unei protecţii sporite a valorilor sociale şi necesitatea existenţei unor 

pârghii legale de natură a descuraja încălcarea unor asemenea valori [ansamblul considerentelor 

de la par. 621-626 ale Deciziei nr. 650/2018 enumerate la pct. I.3.lit. a) din prezenta sesizare], 

soluţia abrogării art. 132 din Legea nr. 78/2000 contravine art. 147 alin. (2) prin raportare la alin. 

(1) şi (4) ale aceluiaşi articol din Constituţie”, arată textul sesizării. 

De asemenea, şeful statului menţionează că abrogarea unui articol din Legea 78/2000 pentru 

prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie a eliminat din actul normativ orice 

prevedere care are legătură şi efect asupra articolului 297 din Codul penal. Iohannis spune că o 

astfel de abrogare este nejustificată. 

„În plus, dacă din raţiuni de corelare legislativă, în măsura în care se aducea vreo modificare art. 

297 din Codul penal, aflat în legătură directă cu o normă de incriminare dintr-o altă lege cu 

dispoziţii penale - art. 132 din Legea nr. 78/2000 – s-ar fi putut găsi vreo justificare pentru 

soluţia abrogării art. 132 din Legea nr. 78/2000, în condiţiile eliminării oricărei intervenţii asupra 

art. 297 Cod penal, soluţia abrogării nu numai că nu îşi mai găseşte vreo justificare, însă lipseşte 

statul de o pârghie legală importantă care să descurajeze încălcarea îndatoririlor de serviciu 

atunci când funcţionarul public a obţinut pentru sine ori pentru altul un folos necuvenit, ceea ce, 

prin amploarea sa, poate reprezenta chiar o ameninţare la adresa statului de drept”, arată 

preşedintele. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Apelul MediaSind TVR către publicul Festivalului Cerbul de Aur! 

  

Având în vedere apariția în spațiul public a mai multor articole de presă care au preluat așa-zise 

precizări  ale conducerii Societății Române de Televiziune și care critică hotărârea membrilor 

de sindicat de a intra în grevă japoneză pe perioada  Festivalului Cerbul de Aur, având în 

vedere unele catalogări ale acestei forme de protest drept  „Șantaj la Cerbul de aur” sau 

”Cerbul de Aur” în pericol de a fi vizionat de români etc. , Sindicatul Român al Jurnaliștilor 

MediaSind – Filiala TVR respinge aceste manipulări și face următoarele clarificări: 

Angajații Televiziunii Naționale, indiferent dacă sunt sau nu membri ai organizației noastre, au 

făcut întotdeauna dovada profesionalismului lor la principalele evenimente culturale, sportive, 

economice  și politice la care au fost implicați, potrivit sarcinilor de serviciu, respectând 

deontologia profesională.  
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Poate cea mai solidă și incontestabilă atestare a înaltului professionalism al angajaților TVR, o 

constituie faptul că toate stațiile private de televiziune au fost înființate cu oameni care s-au 

format și s-au afirmat în această instituție de presă. 

  

Datorită profesioniștilor TVR, imaginea României a fost promovată peste hotare prin programe 

și evenimente de excepție, realizate și transmise de aceștia și preluate de multe televiziuni 

publice din lume. 

Un astfel de eveniment este și Festivalul Cerbul de Aur ,un  adevărat brand national, pe care ni-l 

dorim finalizat cu succes, din  respect pentru publicul său.  

  

Încercările disperate ale conducerii TVR de a manipula publicul și de a-l întoarce 

împotriva angajaților care vor protesta prin purtarea unor banderole și a altor semne 

distinctive,  nu reprezintă decât o jalnică tentativă de a denatura realitatea. 

  

Este de-a dreptul ridicol să afirmi că acțiunile de protest, declanșate în perioada desfășurării 

Cerbului de aur, reprezintă o formă de șantaj la adresa conducerii TVR. Profesioniștii, membri ai 

MediaSind TVR, consideră că interesul telespectatorilor nu trebuie amestecat cu acest conflict de 

muncă, drept pentru care asigură publicul Cerbului de aur că producțiile acestui eveniment 

important vor fi realizate la standardele de profesionalism deja cunoscute. 

  

Precizăm că acțiunea de protest votată cu unanimitate de Adunarea Generală Extraordinară a 

MediaSind TVR de a declanșa greva japoneză pe perioada Festivalului Cerbul de aur nu este 

îndreptată împotriva publicului. Este un semnal de alarmă prin care angajații celei mai mari 

instituții de media a statului doresc să-l tragă față de situația umilitoare și gravă în care se află 

din cauza atitudinii dictatoriale prin care sunt tratați de președintele-director general Doina 

Gradea. 

  

Așa cum au arătat în Rezoluția votată, opinia publică din România a putut constata că, în 

ultimii doi ani, umilințele la care au fost supuși angajații Televiziunii Naționale au fost de 

neînchipuit, aceștia fiind tratați de președintele director – general Doina Gradea cu 

aroganță și cu lipsă de respect față de profesioniști; 

  

Dialogul social din TVR s-a depreciat în mod considerabil, iar organizației sindicale 

reprezentative nu i s-a recunoscut calitatea de partener social, conform legislației interne, a 

directivelor și convențiilor internaționale din domeniul relațiilor de muncă; 
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Fondurile publice sunt cheltuite în mod discreționar, ignorând normele legale de 

transparență, fiind aduse, astfel, grave prejudicii instituției insecurizând, totodată, 

veniturile angajaților SRTV; 

  

Au fost constatate repetate  încălcări ale Legii nr 544/2001 privind informațiile de interes 

public și a HG 714/ 2018 privind deplasările interne; 

  

La SRTV au fost organizate concursuri cu vicii procedurale și de legalitate, pentru că s-au 

desfășurat în lipsa reprezentanților organizației reprezentative. În această situație 

angajarea unor persoane din cadrul Consiliului de Administrație și a Comisiei de Etică și 

Arbitraj a avut loc în condiții cel puțin suspecte; 

  

Ignorând regulile jocului democratic ale Statului de drept, au fost lansate atacuri, inclusiv 

în justiție, asupra membrilor Comisiei de Etică și Arbitraj; 

  

Au fost pierdute contracte extrem de importante privind organizarea unor evenimente 

etalon pentru Televizunea Română, în favoarea unor entități și grupuri de interese private; 

  

Cheltuirea discreționară a fondurilor publice la nivelul structurilor SRTv, inclusiv la TVR 

Moldova, refuzul de a evalua activitatea managementului executiv, menținut în regim 

interimar de la numirea actualului PDG și până în present, prăbușirea audienței TVR 

cauzată de lipsa politicii editoriale și de decizii arbitrare ale actualei conduceri, afectarea 

gravă a activității TVR Moldova într-o perioadă de schimbări strategice la frontiera 

României (sistarea emisiunilor din grila curentă), încălcările repetate ale legislației muncii, 

a legii informațiilor de interes public, desconsiderarea și discriminarea partenerilor sociali, 

sunt câteva din problemele semnalate și care vor genera proteste atât pe plan national, cât și 

international, conform Rezoluției adoptate  (amănunte aici). 

  

Având în vedere aceste argumente,  MediaSind TVR face un apel către publicul Festivalului 

Cerbul de Aur să nu cadă în capcana manipulării și să înțeleagă eforturile colegilor din TVR și, 

dacă se poate, să se solidarizeze cu ei. 

  

Totodată, MediaSind TVR face un apel către colegii din presă să verifice  cu atenție informațiile 

venite din partea șefei TVR și, în cazul în care le publică,  să prezinte și poziția protestatarilor. 

  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/rezolutiaadunariigeneraleextraordinareamediasindtvrprivinddeclansareaactiunilorgrevisteinteleviziunearomana
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MediaSind TVR susține  că Societatea Română de Televiziune nu mai trebuie tratată ca o 

anexă a puterii și a unor grupuri de interese economico-politice. TVR trebuie să fie o 

instituție publică de presă aflată în slujba cetățenilor.   

 

(MediaSind TVR - Departament Comunicare) 

 

 Cazul de la Caracal: Ministrul de Interne, directorul STS, fostul şef al Poliţiei Române şi 

cel interimar, convocaţi la Comisia pentru apărare/ Niciunul nu a confirmat încă 

participarea 

Comisia pentru apărare a Camerei Deputaţilor se reuneşte, luni, de la ora 15.30, chiar dacă 

niciunul dintre cei chemaţi la audieri nu a confirmat încă participarea, respectiv ministrul de 

Interne, directorul STS, fostul şef al Poliţiei Române şi cel interimar. 

Potrivit unui anunţ intern al Comisiei pentru apărare, obţinut de MEDIAFAX, forul legislativ va 

avea şedinţă, luni, ora 15.30. 

Preşedintele Comisiei pentru apărare Dorel Căprar a declarat, duminică, pentru MEDIAFAX, că 

niciunul dintre cei chemaţi la audieri nu a confirmat încă participarea la întrunire. 

La audieri au fost chemaţi ministrul de Interne Nicolae Moga, directorul STS Sorinel Vasilca, 

inspectorul general interimar al Poliţiei Române Florian Dragnea, fostul şef al Poliţiei Ioan Buda 

precum şi directorul Direcţiei Generale de Protecţie Internă din cadrul MAI. 

Serviciul de Telecomunicaţii Speciale a anunţat, sâmbătă, că în cazul Caracal nu au fost 

inadvertenţe, sincope sau defecţiuni tehnice şi dacă există o problemă este legată doar de 

comunicarea întârziată. 

STS este instituţia acuzată de Poliţie că a oferit târziu date legate de localizarea Alexandrei, fata 

de 15 ani sechestrată, violată şi ucisă, care a apucat să sune de 3 ori de pe telefonul agresorului, 

la 112. 

Prim-ministrul Viorica Dăncilă i-a cerut lui Klaus Iohannis să îl demită pe directorul STS. 

În schimb, preşedintele Klaus Iohannis a spus că cei responsabili de gestionarea defectuoasă a 

cazului din Caracal „vor trebui aspru sancţionaţi”, de la Interne de la STS. Cu toate acestea, şeful 

statului nu a anunţat, duminică, demiterea directorului STS, aşa cum i-a solicitat premierul, ci a 

afirmat că Executivul trebuie să se gândească dacă nu este vinovatul moral. 
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Suspectul principal din Caracal, Gheorghe Dincă, şi-a recunoscut ambele crime, atât în cazul 

Alexandrei, cât şi al Luizei, a declarat avocatul din oficiu al bărbatului, pentru MEDIAFAX. 

Procurorii au extins cercetările în cazul Dincă Georghe pentru omor calificat, au anunţat 

procurorii DIICOT duminică seara. 

Luiza Melencu (18 ani) a dispărut în luna aprilie 2019, după ce a luat o maşină de ocazie. În 

acelaşi mod a dispărut Alexandra Măceşanu (15 ani). Suspectul a fost identificat abia vineri, 

după ce Alexandra a sunat de 3 ori la 112 pentru a-şi anunţa răpirea. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Proiect: Reînfiinţarea funcţiilor de sectorişti şi repartizarea poliţistului aproape de casă 

Sindicatul Naţ. al Agenţilor de Poliţie a prezentat proiectul ,,Proiectul de reorganizare teritorială 

a structurilor de poliţie”, discutat cu fostul ministru de Interne, şi care prevede reînfiinţarea 

funcţiilor de sectorişti şi organizarea de concursuri pentru funcţii de conducere pe mandate de 4 

ani 

-  Procesul de selecţie al viitorilor poliţişti să se desfăşoare în baza unei bune cunoaşteri 

longitudinale a acestora, evitându-se astfel angajarea persoanelor al căror profil moral este 

necorespunzător sau a persoanelor care au răspuns penal 

-  Înfiinţarea Centrelor judeţene de psihologie care să realizeze selecţia psihologică 

 
-  Respectarea în continuare a cerinţelor staturo-ponderale a candidaţilor; 

-  Semnarea unui contract între lucrătorul de poliţie debutant şi MAI prin care poliţistul se obligă 

să rămână pe prima funcţie ocupată timp de 5 ani 

- Păstrarea în rândul poliţiei a proporţiei medii europene în ceea ce priveşte numărul femeilor 

poliţist ( în timp ce media europeană se situează undeva între 1012%, în România este 

reprezentată de un procent de 24%), 

- Ocuparea unei funcţii la catedrele de specialitate ale unităţilor de învăţământ ale MAI să fie 

posibilă doar după o vechime de 10 ani în practică 

- Repartizarea din şcoală cât mai aproape de domiciliul poliţistului, şi nu pe criteriul mediei 

obţinute 
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- Crearea unui număr de trei Inspectorate de poliţie teritoriale ( Bacău , Cluj şi Craiova), 

subordonate IGPR-ului, care vor coordona activitatea de poliţie din judeţele incluse teritoriale, 

reducându-se astfel cele 42 IPJ-uri. 

-  Reînfiinţarea funcţiilor de sectorişti 

- Organizarea de concursuri pentru funcţii de conducere până la şef birou pe mandate a câte 4 ani 

Sindicatul Naţional al Agenţilor de Poliţie a prezentat proiectul ,,Proiectul de reorganizare 

teritorială a structurilor de poliţie”, despre care spune că poate rezolva mai multe probleme, 

inclusiv migraţia din sistem. 

"Una dintre marile probleme o constituie reforma care trebuie făcută în Poliţia Română, unde 

găsim o realitate alarmantă, oamenii cu experienţă părăsesc sistemul la vărste relativ tinere, 

atunci când au un nivel de pregătire şi experienţă necesară unor funcţii de conducere, iar în 

locul lor sunt numiţi poliţişti noi, nepregătiţi pe criteriile bine cunoscute de toată lumea, politic 

sau prin pile şi relaţii. (...)Desfiinţarea structurii de sectorişti a avut în timp un impact mai mult 

negativ referitor la cunoaşterea de către poliţist a mediului infracţional zonal, atât din 

perspectiva prevenirii criminalităţii cât şi din punctul de vedere al finalizării pozitive a situaţiei 

operative infracţionale. Prezenţa sectoristului în zonă asigură continuitate în cunoaşterea 

potenţialilor infractori, încrederea şi claritatea cetăţeanului în modelul constant care asigură 

liniştea şi ordinea publică", se arată în comunicatul remis MEDIAFAX. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Primele schimbări legislative după cazul din Caracal. Raed Arafat: Când ai sunat la 112 

ţi-ai dat acordul că vei fi localizat 

Şeful Departamentului de Urgenţă Raed Arafat a anunţat duminică, urmare a cazului de la 

Caracal, că este nevoie de modificări legislative, care speră să fie făcute într-o lună, atât legat de 

localizarea imediată prin apelul la 112, cât şi legat de modernizarea sistemului, în ciuda 

contestaţiilor.lizat 

"Pot fi aprobate chiar printr-o OUG la revenirea Parlamentului din vacanţă. De exemplu, acestea 

sunt aspecte dintr-o primă discuţie, s-a ridicat problema consimţământului localizării persoanei 

care apelează la 112. Nu numai din partea statului, dar şi din partea operatorilor de telefonie 

mobilă. Modificarea poate fi că în momentul în care ai sunat la 112 ai dat deja consimţământul 

că vei fi localizat. Şi acesta e un aspect legislativ care urmează să fie introdus în lege. Apelul 112 

înseamnă şi Apel voce şi apel dat şi gratuitatea. Trebuie pus la dispoziţie acest număr scurt ca să 

se transmită prin el poziţia care să vină printr sms şi atunci trebuie modificată şi legislaţia în 

acest sens", a declarat şeful Departamentului de Urgenţă Raed Arafat. 
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Acesta a precizat că un alt subiect a fost acela a cartelelor neidentificate. "Poate fi corelat cu o 

adresă cu număr de buletin cu tot care să ne permită să ştim a cărei persoană e numărul folosit. O 

să vedem abordarea pe care o vom propune în raportul către premier". 

A treia problemă, pe termen mediu, a fost cea legată de modernizarea sistemului, Raed Arafat 

spunând că în ultimul an au fost blocaje cauzate de contestaţii 

"Semnarea contractului cu clauză suspensivă de modernizare a sistemului STS de apelare la 112. 

Pe segmentul de urgenţă pe fondurile europene, eligibil e IGSU. În cursul anului 2017 s-a ridicat 

problemă modernizării sistemului 112. S-a discutat forma prin care să fie parteneriat cu IGSU şi 

a doua cu STS care să fie o instituţie eligibilă. Ghidul a fost modificat în anul 2018 şi licitaţia 

pentru 112 a inceput în august 2018. Unde e problema? Din 11 august 2018 şi până azi din 

contestaţie în alta. Ce am propus noi este că având în vedere că prima instanţă deja s-a pronunţat 

în favoarea deciziei STS, STS să meargă mai departe, semnând contractul cu entitatea care au 

decis că e câştigătoare, cu clauză suspensivă. Atunci există un mod de compensare a celui care 

pierde profitul, de la decizia instanţei. Asta înseamnă că nu mai aşteptăm decizia contestaţiei. Se 

poate semna deja contractul, cu clauză suspensivă şi pot începe demersurile de modernizare a 

sistemului 112. Avem unul doi ani de zile ca termen, care presupune modernizarea softului, a 

calculatoarelor cu soft învechit. Asta nu inseamnă că trebuie să aşteptăm doi ani. În cazul în catre 

adoptăm măsurile pe termen scurt, pe care le-am zis iniţial vom putea deja să folosim sistmeul 

AML, cu limitările care există, dar asta înseamnă că îl putem introduce sperăm în cursul acestui 

an", a mai spus Raed Arafat. 

Şeful Departamentului de Urgenţă a spus că în momentul în care comisia constituită va finaliza 

araportul, el va fi făcut public şi speră ca modificările legislative să fie fie făcute la începutul 

lunii septembrie. 

În 2009, la doi ani de la momentul declanşării procedurii de infringement de către Comisia 

Europeană, România anunţa forurile europene că serviciile de urgenţă au acces la informaţia de 

localizare, care le permite să repereze rapid victimele accidentelor, pentru toate apelurile. Aşa s-a 

luat decizia de închidere a procedurii. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Comisia Europeană verifică România asupra nerespectării obligațiilor privind numărul 

de urgență 112 

Comisia Europeană a decis să lanseze procedurile pentru nerespectarea obligațiilor de către mai 

multe state membre, printre care și România, privind numărul de urgență 112. 
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România nu a furnizat informații legate de operatorii de servicii privind securitatea rețelelor și 

sistemelor informatice. 

„Comisia Europeană a decis, în această săptămână, să lanseze procedurile de constatare privind 

neîndeplinirea obligațiilor mai multor state membre, între care și România, în ceea ce privește 

numărul de urgență 112. România nu a furnizat informaţii cu privire la operatorii de servicii 

esenţiale identificaţi în temeiul legislaţiei UE privind securitatea reţelelor şi a sistemelor 

informatice (Directiva (UE) 2016/1148)”, a amintit Reprezentanța Comisiei Europene, sâmbătă 

dimineață. 

Alături de această problemă, România este pusă la colţ de Comisia Europeană și în alte 10 

obligaţii asumate faţă de Bruxelles. Sunt 11 puncte în care Comisia Europeană ameninţă cu 

procedura de infringement. 

Cele mai importante eşecuri ale României sunt cele legate de protecţia mediului şi monitorizarea 

poluării, dar iată că tragedia de la Caracal face să devină extrem de importantă și procedura de 

constatare a neîndeplinirii obligațiilor împotriva în ceea ce privește numărul de urgență 112, 

geoblocarea nejustificată și normele de securitate cibernetică la nivelul UE. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 DOCUMENT: România are de încasat creanţe de 716 milioane de dolari şi 1.5 miliarde 

de ruble transferabile 

Creanţele României provenite din operaţiunile de export, cooperare economică internaţională şi 

alte acţiuni externe, derulate înainte de 31 decembrie 1989 erau, la finele anului trecut, 

716.199.303,61 dolari pe relaţia devize convertibile şi de 1,522 mld. ruble transferabile. 

Sumele menţionate sunt rezultatul acordurilor comerciale şi guvernamentale de credit pe termen 

mediu şi lung, încheiate de statul român cu alte state, în principal din Africa, Asia şi America 

Latină înainte de 31 decembrie 1989, arată un document al Ministerului Finanţelor. 

Din suma totală de 716,2 milioane dolari SUA pe relaţia devize convertibile, 474,9 milioane 

dolari SUA (66,30%) reprezintă creanţe soluţionate şi reglementate prin semnarea unor acorduri 

la nivel guvernamental, aprobate prin Hotărâri ale Guvernului şi care se află în diferite stadii de 

încasare (Irak, R.D. Congo, R.P.D. Coreeană, Guineea, Mozambic) iar 241,3 milioane dolari 

(33,70%) reprezintă creanţe care nu au fost soluţionate până în prezent (Sudan, Libia, Nigeria, R. 

Centrafricană, Somalia şi Tanzania). 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/romania-nu-a-indeplinit-11-obligatii-asumate-fata-de-bruxelles-1164596
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/romania-nu-a-indeplinit-11-obligatii-asumate-fata-de-bruxelles-1164596
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/intrebarile-la-care-trebuie-sa-raspunda-autoritatile-cu-privire-la-tragedia-de-la-caracal-1165404
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În perioada ianuarie – decembrie 2018 s-au încasat în contul creanţelor României 60 milioane 

dolari. 

Recuperarea creanelor este influenţată de dificultăţile majore de ordin economic, financiar şi 

valutar cu care se confruntă unele ţări africane, ale căror debite către România însumează 183,2 

milioane dolari SUA (75,92% din totalul creanţelor nereglementate în prezent), calificate ca 

eligibile pentru a primi asistenţă conform iniţiativei HIPC (ţări cu grad înalt de îndatorare, cele 

mai sărace din lume): Sudan, R. Centrafricană, Somalia, Tanzania, precum şi faptul că unele ţări 

debitoare, care fac parte deja din programul HIPC, la categoriile de "ţări afectate de conflicte" şi 

"ţări post conflicte", care urmează să primească sprijin financiar suplimentar din partea 

organismelor internaţionale: R. Centrafricană, Somalia, Sudan. 

Pe relaţia ruble transferabile, apare refuzul categoric al autorităţilor cubaneze, ţară care deţine 

100% din creanţele României în ruble transferabile, de a accepta începerea negocierilor pentru 

convenirea coeficientului de conversie rublă transferabilă/dolar SUA şi pentru stabilirea unor 

modalităţi de rambursare a obligaţiilor sale valutare, arată documentul. 

Cea mai mare sumă în valută pe care România o are de încasat este din Irak, de 461,5 milioane 

de dolari, urmat de Sudan cu 169,8 milioane dolari, Libia cu 45,5 milioane de dolari, Nigeria cu 

12,5 milioane dolari şi alte ţări africane, cu sume între 10 milioane de dolari şi sub 100.000 de 

dolari. Din RPD Coreeană România are de recuperat m546.952 dolari. 

Cu Sudan, Libia, Nigeria, Republica Centraficană, Somalia şi Tanzania datoriile nu au fost 

negociate, în vederea reglemetării, suma totală fiind de 241 de milioane de dolari. 

În perioada ianuarie – decembrie 2018 s-au încasat în contul creanţelor României 60 milioane 

dolari. 

Relaţia cu Cuba este marcată de faptul că poziţia guvernului cubanez a fost de anulare 100% 

atâta timp cât rubla transferabilă a încetat să mai existe după desfiinţarea CAER. 

La 12 decembrie 2015, Cuba a ajuns la un acord cu 14 din cele 20 de ţări creditoare ale Clubului 

de la Paris cu privire la datoria restantă în sumă de 11,1 miliarde dolari SUA, prin care creditorii 

au fost de acord să anuleze o parte din datorie (90%), dobânzile aferente şi penalităţile de 

întârziere şi reeşalonarea datoriei rămase pe o perioadă de 18 ani, după transformarea unei părţi 

considerabile în fonduri de dezvoltare locală. 

Deşi România a solicitat Clubului de la Paris includerea României, alături de ţările membre, la 

negocierile care au avut loc între Clubul de la Paris şi partea cubaneză, din discuţiile care s-au 

purtat cu reprezentanţii Clubului a reieşit că procesul negocierilor cu partea cubaneză a fost 

foarte rapid, astfel încât nu s-a formulat o întrebare la nivel oficial privind participarea României 

ca observator la reuniunile Grupului Creditorilor Cubei din cadrul Clubului de la Paris. 
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Singurele ţări foste membre CAER care au reuşit soluţionarea creanţelor în Cuba sunt Rusia şi 

Slovacia, succesul negocierilor în cazul Slovaciei datorându-se contribuţiei personale a 

premierului Robert Fico. Polonia, Ungaria, Bulgaria nu şi-au reglementat creanţele faţă de 

Republica Cuba, problema principală fiind conversia datoriei într-o valută convertibilă, datorită 

dispariţiei rublei transferabile odată cu dizolvarea CAER. Conform modelului de reglementare 

adoptat de Clubul de la Paris şi al celorlalte ţări membre CAER care au reuşit reglementarea 

creanţelor faţă de Cuba (Rusia şi Slovacia) nu au fost luate în calcul dobânzile şi dobânzile de 

întârziere. 

Guvernul a decis, printr-o hotărâre din 2016, ca începerea negocierilor şi recuperarea datoriei din 

Cuba într-o formulă comparabilă cu cea convenită de ţările membre ale Clubului de la Paris, 

Rusiei şi Slovaciei. 

Răspunsul oficialilor cubanezi a fost că politica actuală a guvernului este de ştergere în totalitate 

a datoriilor exprimate în ruble transferabile, având în vedere că această monedă nu mai există. 

În relaţia cu fostele state CAER, datoria Cubei în ruble transferabile a fost soluţionată prin 

ştergere cu Germania, Rusia, Mongolia, Vietnam şi Slovacia, este nesoluţionată faţă de România, 

Bulgaria şi Polonia, există un acord semnat cu Slovacia, care vizează valuta forte aflată în 

conturile din Cuba, înainte de 1990, şi este nesoluţionată cu Cehia şi Ungaria, care au avut 

depozite în valută forte. 

Conform documentului, ministrul român al finanţelor Eugen Teodorovici a propus să fie 

valorificate unele facilităţi medicale şi de cercetare din ţara noastră prin realizarea unor proiecte 

comune în domeniul oncologiei, diabetologiei şi famaceutic, care să permită României să 

realizeze venituri compensatorii faţă de datoria Cubei şi să găsească soluţii pentru tratamentele 

contra cancerului. 

În acest sens s-a agreat constituirea unui grup de lucru, la nivel tehnic, care va analiza 

posibilităţile de cooperare în domeniul medical şi farmaceutic. După vizita ministrului 

Teodorovici în Cuba, în cadrul unei întâlniri cu ambasadorul României, Ricardo Cabrisas Ruiz, 

vcepreşedintele Consiliului de Miniştri şi mnistrul Economiei şi Planificării, a arătat că partea 

cubaneză doreşte să se menţină linia de separaţie între problema datoriei Cubei faţă de România 

şi cooperarea bilaterală. 

La momentul dispariţiei CAER valoarea unei ruble transferabile era de circa un dolar. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Romania a transmis Comisiei Europene ca productiile-record la porumb sunt reale. Pe 

cei care nu cred Daea ii invita la recoltat 

 

Productiile de porumb obtinute de Romania in anii 2017 si 2018 sunt reale, iar acest lucru a fost 

transmis in aceasta saptamana in raspunsul formulat Comisiei Europene, a declarat pentru 

AGERPRES ministrul Agriculturii, Petre Daea, adaugand ca ii invita pe toti cei care au dubii 

asupra acestui aspect sa vina la recoltat de porumb sa vada cat se obtine. 

 

"Am raspuns Comisiei Europene in aceasta saptamana ca datele initiale privind productiile de 

porumb obtinute de Romania in anii 2017 si 2018 sunt reale. De fiecare data suntem in 

corespondenta cu Comisia Europeana. Este un exercitiu de rutina si sunt informatii pe care le 

transmitem frecvent si pe care ne punem de acord in asa fel incat interpretarea sa fie unitara si 

cifrele care sunt comunicate de Institutul National de Statistica sa confirme realitatea productiilor 

din Romania", a spus Petre Daea. 

 

Comisia Europeana (CE) a cerut recent Romaniei sa-si revizuiasca cifrele privind productiile de 

porumb obtinute in anii 2017 si 2018, deoarece "increderea si siguranta datelor statistice sunt 

vitale pentru a asigura transparenta pietei". 

 

"Exista discutii regulate cu toate statele membre pentru colectarea datelor de productie in 

vederea realizarii bilanturilor privind productia de cereale a Uniunii Europene, iar in cazul 

Romaniei s-a cerut in cadrul acestui exercitiu de rutina sa revizuiasca cifrele de productie pentru 

recolta de porumb din 2017 si 2018. Acuratetea, increderea si siguranta datelor statistice sunt 

vitale pentru a asigura transparenta pietei si a permite operatorilor de pe piata unica sa ia decizii 

corecte de productie si investitii", au subliniat surse din cadrul CE la solicitarea AGERPRES. 

 

Comisia Europeana suspecteaza Guvernul ca a umflat cifrele productiei record de porumb. Daea: 

Haideti dom'le, fiti cuminti! 

 

Cum sunt culese datele care au dus la raportarea productiilor-record 

 

In ceea ce priveste modul de raportare a productiilor obtinute la nivel national, ministrul 

Agriculturii a explicat ca aceste cifre sunt culese direct de la fermieri, care sunt chestionati de 

doua ori pe an cu privire la suprafata cultivata si la productiile obtinute la hectar pe baza 

formularelor AGR 2A si AGR 2B. 

 

"Cifrele acestea sunt culese pe baza formularelor AGR 2A si AGR 2B. In primul formular sunt 

date statistice culese de INS, la fiecare producator din Romania, in care se consemneaza 

suprafata care a fost insamantata pana la data de 15 iunie. Aceste suprafete care rezulta din 

centralizare se confrunta cu cele de la APIA privind subventiile.  

http://www.ziare.com/petre-daea/ministrul-agriculturii/comisia-europeana-suspecteaza-guvernul-ca-a-umflat-cifrele-productiei-record-de-porumb-daea-haideti-dom-le-fiti-cuminti-1569582
http://www.ziare.com/petre-daea/ministrul-agriculturii/comisia-europeana-suspecteaza-guvernul-ca-a-umflat-cifrele-productiei-record-de-porumb-daea-haideti-dom-le-fiti-cuminti-1569582
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AGR 2B se face in toamna si acolo se inscriu productiile obtinute pe suprafetele declarate pana 

la 15 iunie. Deci toate informatiile privind productiile din Romania sunt pe dari de seama 

statistice, luate sub semnatura de la producatorii din Romania. Nu este vorba de estimari", a 

subliniat Petre Daea. 

 

Potrivit sursei citate, cele doua formulare se completeaza atat de producatorii mari, cat si de catre 

cei mai mici, care detin suprafete importante pe care le cultiva cu porumb pentru hrana 

animalelor din gospodariile proprii, respectiv pentru autoconsum. 

 

"Si informatiile de la producatorii mai mici se centralizeaza la nivelul tarii. Sunt suprafete mici, 

dar importante, pentru ca fiecare dintre cei 3,5 milioane de producatori cati sunt in Romania 

cultiva o anumita suprafata pentru consumul propriu, pentru a da la animale si pasari. Este 

autoconsumul. Nu este o gospodarie in Romania care sa nu cultive porumb pentru cresterea 

pasarilor din curtea respectiva. Lucrurile acestea sunt din domeniul evidentei", a mentionat seful 

MADR. 

 

Corelarea datelor de productie se face si cu ajutorul sondajului RICA - Reteaua de informatii 

contabile agricole - la nivelul tuturor tarilor UE, care are rolul de a masura veniturile 

exploatatiilor agricole europene si a furniza analize financiare. 

 

Daea a subliniat ca in solicitarea Comisiei Europene de revizuire a productiei porumb se facea 

referire la anumite estimari, dar in perioada de vegetatie a culturii agricole. Aceste estimari 

aratau ca productia de porumb din 2018 ar putea ajunge la circa 14 milioane de tone, insa la 

finalul recoltatului, Romania a raportat o productie de porumb de peste 18 milioane de tone, 

ocupand primul loc in Uniunea Europeana. 

 

"Comisia a facut o interpretare privind estimarile la o anumita perioada, estimari facute in 

vegetatie. Evident ca in timpul vegetatiei se face o serie intreaga de estimari, dar datele care 

rezulta dupa culesul recoltei si inmagazinarea acesteia sunt datele reale, care confirma productia 

pe care a obtinut-o Romania. Este adevarat ca intre aceste date si altele care justifica stocurile 

care au ramas de la un an la altul exista o distanta de comunicare si anume: daca pentru productia 

de porumb din 2018 sunt trecute in cele doua formulare, AGR 2A si AGR 2B, suprafata si 

productia, stocurile se comunica la finele anului anului 2019 de catre INS, iar aceste cifre 

justifica balanta produsului respectiv, nu productia ca atare", a explicat oficialul MADR. 

 

In opinia sa, Asociatia Producatorilor de Porumb din Romania a evidentiat faptul ca in cazul 

utilizarii hibrizilor performanti se poate obtine o crestere a productiei totale de peste 26,2%. 

Exemplificand, anul trecut in judetul Braila, la productia medie de porumb, datele INS au aratat 

8.177 kg/ha, iar prin testarea hibrizilor respectivi media a fost cuprinsa intre 12.600 si 13.500 

kg/ha, conform asociatiei.  
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Astfel de productii s-au obtinut nu numai in judetul Braila, ci si in Constanta, Ialomita, 

Teleorman, Dolj si Olt. 

 

De asemenea, pentru a sustine veridicitatea cifrelor anuntate, ministrul a argumentat si prin 

faptul ca porumbul este unul dintre produsele cele mai importante la export. 

 

"Se poate constata ca exportul de porumb in Romania a crescut de la un an la altul. In total, anul 

trecut si in prima parte a acestui an, s-au exportat 14,954 milioane de tone din productia vegetala, 

din care cereale - 11,904 milioane tone, iar oleaginoase (floarea soarelui si rapita) - 3,049 

milioane de tone . Din aproape 12 milioane de tone de cereale exportate, porumbul a reprezentat 

6,458 milioane de tone. S-a exportat aproape jumatate din productia vegetala", a explicat 

ministrul. 

 

Daea a lansat si o invitatie, nu doar reprezentatilor Comisiei Europene ci si presei, de a veni la 

recoltat de porumb, daca sunt semne de intrebare in ceea ce priveste realizarea productiei, 

datorita faptului ca "aceasta este de domeniul evidentei. 

 

"Cu acest raspuns am facut si o invitatie Comisiei Europene de a participa la recoltarea 

productiilor din Romania, daca sunt semne de intrebare. Invitam pe toata lumea, inclusiv presa, 

sa vina la recoltat de porumb, toti cei care au dubii asupra acestui aspect sa vina sa vada cat se 

obtine, sa vada care e productia, sa vada ca aceste cifre sunt reale si nu sunt deformate", a 

adaugat Petre Daea. 

 

Asociatia Producatorilor de Porumb spune ca sporul se datoreaza progresului tehnologic 

 

Si Asociatia Producatorilor de Porumb din Romania (APPR) afirma ca informatiile privind 

productia din fermele comerciale sunt corecte, sporul de productie si stabilitatea acesteia 

datorandu-se progresului tehnologic in sine si faptului ca fermierii reusesc sa aiba tot mai mult 

acces la el, capitalizand sprijinul acordat prin politica agricola comuna (PAC) de peste un 

deceniu. De fapt, APPR arata ca INS face o cercetare exhaustiva colectand date de productie de 

la fermele comerciale. 

 

"Ramane in discutie cum ar afecta media nationala fermele mici, care in cele mai multe cazuri nu 

utilizeaza samanta certificata (circa 30% din suprafata fiind cultivata in Romania cu samanta 

Ťsalvatať) ", spun reprezentantii asociatiei intr-un raspuns transmis la solicitarea AGERPRES. 
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Asociatia Producatorilor de Porumb din Romania precizeaza ca nu are posibilitatea de a face o 

cercetare exhaustiva, nici macar pe un esantion reprezentativ pentru productia comerciala de 

porumb, dar confirma ca investitiile din ultimii ani facute de fermieri in genetica de calitate si 

intr-un mix tehnologic adecvat au dus la salturi evidente in productie si au facut-o mai putin 

vulnerabila la factorii climatici. In plus, ultimii trei ani au fost foarte favorabili culturii de 

porumb, atat climatic, cat si economic (preturi mondiale in ascensiune, cresterea consumului pe 

piata UE). 

 

"Asociatia testeaza in conditii de camp hibrizii cei mai cultivati in Romania, in diferite zone ale 

tarii, pe microparcele, iar rezultatele acestei activitati sunt publicate anual (...) Rezultatele din 

testari nu pot fi extrapolate la scara intregii tari, deoarece cultura comerciala la scara mare are 

specificul ei", au adaugat reprezentantii asociatiei. 

 

In anul 2018, Romania a inregistrat o recolta totala de cereale de aproximativ 32 de milioane de 

tone, clasandu-se pe locul trei in Uniunea Europeana (UE), dupa Franta si Germania. In 2017, 

recolta totala de cereale anuntata de autoritati a fost de aproape 27 de milioane de tone. 

 

La porumb boabe, Romania s-a clasat pentru al doilea an consecutiv pe prima pozitie din UE in 

2018, cu o recolta totala de peste 18 milioane de tone, in crestere cu aproape 33% fata de 2017 si 

un randament de 7,8 tone/hectar. In 2017, recolta de porumb boabe a fost de 14,5 milioane de 

tone cu o medie de aproape 6 tone la hectar. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Analiștii financiari anunță o cădere dramatică a leului și o explozie a prețului monedei 

euro 

Analiştii financiari CFA România anticipează o depreciere a monedei naţionale în următoarele 

12 luni, până la o valoare medie a cursului de 4,8262 lei/euro. 

"În ceea ce priveşte cursul de schimb EUR/RON, 71% dintre participanţi anticipează o 

depreciere a leului în următoarele 12 luni (comparativ cu valoarea actuală). Astfel, valoarea 

medie a anticipaţiilor pentru orizontul de 6 luni este de 4,7810, în timp ce pentru orizontul de 12 

luni valoarea medie a cursului anticipat este de 4,8262. Rata anticipată a inflaţiei pentru orizontul 

de 12 luni (iulie 2020/iulie 2019) a înregistrat o valoare medie de 4,05%", se arată într-un 

comunicat CFA România remis luni AGERPRES.  

 

În luna iunie 2019, Indicatorul de Încredere Macroeconomică al CFA România a scăzut faţă de 

luna anterioară cu 0,6 puncte, până la valoarea de 50,9 puncte (faţă de aceeaşi lună a anului 

anterior, Indicatorul a crescut cu 7,2 puncte).  
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Această evoluţie a fost generată de componenta de anticipaţii a Indicatorului.  

 

Astfel, Indicatorul condiţiilor curente a crescut faţă de luna anterioară cu 2,2 puncte, până la 

valoarea de 60,5 puncte (faţă de aceeaşi lună a anului anterior, Indicatorul condiţiilor curente a 

scăzut cu 1,4 puncte).  

 

Indicatorul anticipaţiilor a scăzut cu 2 puncte, până la valoarea de 46,1 puncte (faţă de aceeaşi 

lună a anului anterior, Indicatorul anticipaţiilor a crescut cu 11,4 puncte).  

 

Indicatorul CFA România de Încredere Macroeconomică a fost lansat în luna mai 2011 şi 

reprezintă un indicator prin intermediul căruia asociaţia doreşte să cuantifice anticipaţiile 

analiştilor financiari cu privire la activitatea economică în România pentru un orizont de timp de 

un an. De asemenea, sondajul în baza căruia este calculat Indicatorul include şi întrebări 

referitoare la evaluarea condiţiilor curente macroeconomice.  

 

"Prin modul de realizare, acest sondaj cuprinde atât elemente specifice unui indicator de 

sentiment (încredere) care arată percepţia grupului de analişti membri ai CFA Romania privind 

evoluţia pieţelor financiare, a mediului de afaceri, a randamentelor şi riscurilor, cât şi un 

indicator fundamental de prognoză privind evoluţiile cursului de schimb, a ratelor dobânzilor şi 

inflaţiei. Sondajul este realizat în ultima săptămână a fiecărei luni iar participanţii sunt membri ai 

CFA România şi candidaţii pentru nivelurile II şi III ale examenului CFA", precizează sursa 

citată.  

 

Indicatorul de Încredere Macroeconomică ia valori între 0 (lipsa încrederii) şi 100 (încredere 

deplină în economia românească) şi este calculat pe baza a 6 întrebări cu privire la condiţiile 

curente (referitoare la mediul de afaceri şi piaţa muncii) şi anticipaţiile, pentru un orizont de timp 

de un an (pentru: mediul de afaceri, piaţa muncii, evoluţia venitului personal la nivel de 

economie şi evoluţia averii personale la nivel de economie).  

 

Pe lângă întrebările necesare pentru calculul Indicatorului de Încredere Macroeconomică, 

sondajul evaluează şi anticipaţiile, tot pentru un orizont de timp de un an, pentru rata inflaţiei, 

ratele de dobândă, cursul de schimb EUR/RON, indicele bursier BET, condiţiile 

macroeconomice globale şi preţul petrolului.  

 

CFA România este asociaţia profesioniştilor în investiţii din România, în mare parte deţinători ai 

titlului Chartered Financial Analyst, calificare administrată de CFA Institute (USA). 

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministerul Fondurilor Europene simplifică depunerea cererilor de finanțare în cadrul 

POCU 

Ministerul Fondurilor Europene începe o acțiune de simplificare a proceselor care trebuie 

parcurse pentru accesarea fondurilor europene, primul demers fiind făcut de Autoritatea de 

Management pentru Programul Operațional Capital Uman (AM POCU), anunță instituția citată 

de Mediafax. 

„Simplificăm depunerea cererilor de finanțare în cadrul Programului Operațional Capital Uman. 

Patru documente diferite solicitate până acum vor fi înlocuite de Documentul Unic pentru 

verificarea Conformității Administrative și a Eligibilității. Datorită acestor modificări, 

beneficiarii vor completa mai simplu și vor încărca mai repede anexele solicitate în etapa de 

depunere a cererilor de finanțare, iar evaluarea conformității administrative și a eligibilității 

proiectelor va dura mai puțin timp”, a declarat ministrul Fondurilor Europene, Roxana Mînzatu. 

Documentul Unic pentru verificarea Conformității Administrative și a Eligibilității (DUCAE) 

înlocuiește anexele nr. 2, 3, 4 și 5 ale documentului „Orientări privind accesarea finanțărilor în 

cadrul Programului Operațional Capital Uman 2014-2020”. 

O altă noutate este că solicitanții au la dispoziție un model de procedură de selecție a partenerilor 

(formularul 5) și de notă justificativă privind valoarea adăugată a parteneriatului (formularul 6). 

Beneficii pentru solicitanți sunt diminuarea riscului ca o cerere de finanțare să fie respinsă în 

etapa de verificare a conformității administrative și a eligibilității; reducerea timpului de 

completare și încărcare anexe în aplicația MySmis2014, inclusiv prin eliminarea obligativității 

ștampilării acestor anexe; separarea anexelor ce trebuie prezentate de solicitant/lider, respectiv 

partener(i), fapt ce asigura că toate părțile implicate înțeleg exact ce obligații revin fiecăreia în 

cadrul proiectului; reducerea timpului alocat pentru pregătirea documentației administrative, ceea 

ce va permite solicitanților să se concentreze pe scrierea unor proiecte de calitate, mărind șansele 

implementării cu succes a acestora; reducerea riscului ca unul dintre formulare să nu fie 

completat/încărcat la aplicare sau să fie încărcat un formular greșit; introducerea a două 

formulare noi, „Procedura de selecție parteneri” și „Nota justificativă privind valoarea adăugată a 

parteneriatului”, care includ condițiile minime solicitate, asigurând astfel un nivel minim de 

calitate și pentru aceste documente; introducerea unei liste de verificare a documentelor, care 

sprijină beneficiarii în a se asigura că au completat și că vor depune toate anexele necesare, atât 

pentru ei, în calitate de solicitanți/ lideri, cât și pentru parteneri, acolo unde este cazul; reducerea 

numărului de clarificări și contestații posibile și, implicit, a timpului total de evaluare, ceea ce va 

permite diminuarea timpilor de verificare; creșterea șanselor unei cereri de finanțare de a intra în 

evaluarea tehnico-financiară, punând astfel accent pe calitatea proiectului. 
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Introducerea Documentului Unic pentru verificarea Conformității Administrative și a 

Eligibilității aduce beneficii și pentru ofițerii de evaluare, prin simplificarea procesului și 

reducerea timpului din această etapă. 

În cazul în care există cereri de finanțare depuse (înregistrate ca fiind transmise pe apelurile 

deschise) la data publicării acestui ordin, nu este obligatorie redepunerea anexelor în noua formă. 

 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Badea, ASF: Activele administrate în sistemul privat de pensii au crescut cu 7,28% în T1 

La 31 martie, valoarea activelor totale aflate în administrare la nivelul întregului sistem de pensii 

private, a atins 53,21 miliarde de lei (11,17 miliarde de euro), în creștere cu 7,28 % față de luna 

decembrie 2018, a declarat Leonardo Badea, președintele Autorității de Supraveghere 

Financiară. 

Valoarea activelor totale la 31 martie 2019 reprezenta 5,50 % din PIB. 7,31 milioane de 

participanți erau înregistrați în sistemul pensiilor administrate privat la sfârșitul lunii martie, cu 

un avans de 0,81 % față de finalul anului 2018. În trimestrul I 2019 s-au înregistrat 60 mii 

participanți noi în sistem, cu 14,75 % mai puțin decât în trimestrul I 2018 (70 mii persoane), 

conform Mediafax. 

479.700 de participanți erau înregistrați în sistemul pensiilor facultative la 31 martie 2019, cu un 

avans de 1,25% față de finalul anului 2018. În trimestrul I 2019 s-au înregistrat 9.455 participanți 

noi în sistem, cu 8,88 % mai mulți decât în trimestrul I 2018 (8.675 persoane). 

Badea spune că noi modificări lefislative le-au permis administratorilor fondurilor de pensii să 

investească activele fondului de pensii private în următoarele noi instrumentele financiare: 

acțiuni și obligațiuni emise de societățile de proiect, înființate în baza Ordonanței de urgență a 

Guvernului nr. 39/2018 privind parteneriatul public-privat, cu modificările și completările 

ulterioare, sau fonduri de investiții specializate în infrastructură, în procent de până la 15 % din 

valoarea totală a activelor fondului de pensii; valori mobiliare tranzacționate pe piețe 

reglementate și supravegheate emise de fonduri sau societăți care desfășoară activități de 

dezvoltare și promovare imobiliară, cumpărarea și vânzarea de bunuri imobiliare proprii, 

închirierea și subînchirierea bunurilor imobiliare proprii, administrarea imobilelor, în procent de 

până la 3 % din valoarea totală a activelor fondului de pensii; investiții private de capital sub 

forma acțiunilor și obligațiunilor la societăți din România, din state ale Uniunii Europene sau 

aparținând Spațiului Economic European sau sub forma participațiilor la fondurile de investiții 

private de capital din România, din state membre ale Uniunii Europene sau din state aparținând 
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Spațiului Economic European, în procent de până la 10% din valoarea totală a activelor fondului 

de pensii. 

„Toate aceste modificări lărgesc spectrul de investiții disponibil administratorilor fondurilor de 

pensii private, contribuind la dezvoltarea acestora și în același timp asigurând un grad sporit de 

siguranță participanților”, spune președintele ASF. 

La 31 martie 2019, structura portofoliilor fondurilor de pensii administrate privat era următoarea: 

titlurile de stat cu 61,30 %, acțiuni 18,32 % și alte active 20,38 %. Comparativ cu luna decembrie 

2018, ponderea instrumentelor cu venit fix în portofoliile fondurilor de pensii administrate privat 

a înregistrat o scădere. În același timp, portofoliile fondurilor de pensii administrate privat au 

înregistrat o creștere a alocării în acțiuni. Rata medie ponderată de rentabilitate a tuturor 

fondurilor de pensii administrate privat: 2,8758 %. 

În condițiile maturizării sistemului, raportul în funcție de vârstă s-a modificat în perioada martie 

2018 – martie 2019 în favoarea participanților cu vârsta de peste 35 de ani. Astfel, comparativ cu 

decembrie 2018, s-a înregistrat o scădere de 0,34 puncte procentuale a celor cu vârsta de până în 

35 ani, când raportul a fost 44,39 % la 55,61 % pentru fondurile de pensii administrate privat, 

respectiv o creștere de 0,08 puncte procentuale față de decembrie 2018, când raportul a fost de 

17,47 % la 82,53 % pentru fondurile de pensii facultative. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Perspective sumbre. România devine dependentă de importurile de energie după ce a fost 

exportator net 

Un viitor întunecat e după colț - energia se va scumpi din cauza creșterii dependenței României 

de import. Din exportator net, România devine importator. Este efectul lipsei de investiții, iar un 

rol îl are statul, jucator principal în zona de productie prin companiile deținute. 

România este condamnată să devină importator net de energie, de unde, în mod tradițional, 

exporta serios, mai ales în Ungaria. Pe măsură ce se vor închide centralele noastre, electricitatea 

se va scumpi rapid, situație ce se va menține cel puțin până la nivelul anului 2030, arată ultimele 

studii din domeniu. Or, toată această situație de pe piața de energie electrică nu reflectă decât 

lipsa de implicare a statului. 

Sectorul energetic din România a primit o prognoză sumbră. Electricitatea se va scumpi, 

centralele se vor închide și vom deveni importator net. De unde în mod tradițional exportam 

energie în Ungaria, un studiu realizat de compania de consultanță ICIS, arată că trendul se va 

inversa.  
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Pe măsură ce capacitățile de producție de la noi din țară se vor închide treptat, ca urmare a 

costurilor tot mai mari cu emisiile, vom ajunge să importăm masiv pentru a reuși să facem 

față consumului. 

Energia din România va fi mai scumpă decât cea din Ungaria 

Statistica arată că în deceniul următor, piața de energie electrică din România va deveni chiar 

mai scumpă decât cea din Ungaria. Concret, până în 2024, prețul mediu din țara noastră va fi 

mai mare decât cel din Ungaria cu 8 euro pe megawat pe oră, iar diferențele se vor aplatiza din 

nou abia peste 10 ani, atunci când ar putea fi date în exploatare comercială două grupuri noi la 

centrala nucleară de la Cernavodă. Dacă se va întâmpla ceva cu acel proiect, care trenează de 15 

ani. 

Până atunci, piața din România va înfrunta o scădere a capacității de generare în sectorul 

termo din cauza costurilor cu cerficatele de emisii, în condițiile în care va crește cererea pentru 

electricitate. 

În partea ungara însă, este așteptată apariția mai multor surse de energie competitivă. 

Se inversează, așadar, un trend care există din 2014, atunci când s-a realizat cuplarea piețelor 

spot între România, Ungaria, Slovacia și Cehia. De atunci și până anul trecut, în medie prețurile 

de pe piața din România au fost mai mici decât cele din Ungaria. 

Creștere rapidă a prețurilor în România 

ICIS prognozează o creștere rapidă a prețurilor în România. Nivelul maxim al prețurilor spot, va 

fi, pe ambele piețe, în anul 2025: 77 euro pe megawat pe oră în Ungaria și în jur de 84 de euro în 

România. 

Peste 5 ani, capacitățile termoenergetice din România se vor diminua considerabil. ICIS 

prognozează o scădere cu 60% a capacității instalate în centralele pe cărbune și cu 45% a 

centralelor pe gaze. 

Și nici regenerabilele nu le vor putea înlocui, având în vedere că Guvernul și-a stabilit o țintă 

prea puțin ambițioasă și nici nu are în plan finanțarea unor noi proiecte. Asta în condițiile în care 

studiile arată că cererea de energie electrică va înregistra o creștere de cel puțin 1% în fiecare an, 

ceea ce înseamnă că în următorii 5 ani vom ajunge la un deficit de producție. 
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În intervalele cu vârf de consum, cei de la ICIS estimează că va fi utilizată din ce în ce mai mult 

la maximum infrastrctura de import de energie electrică. Acest lucru înseamnă prețuri mai mari. 

Cel mai mare risc pentru România 

Cel mai mare risc în acest moment pentru România este ca niciunul dintre cele două noi 

reactoare de la Cernavodă să nu fie finalizat. Pe de altă parte, România ia în calcul 

implementarea unei scheme de compensare a costurilor cu emisiile, astfel că unele dintre 

centralele termo existente ar putea funcționa mai multă vreme. 

Prețul certificatelor de emisii a crescut foarte mult, ceea ce afectează prețul energiei 

produse pe bază de cărbune și asta ridică prețul energiei electrice în toată piața. 

De exemplu, Complexul Energetic Oltenia, compania cea mai afectată de creşterea preţurilor la 

certificatele de emisii, a plătit în 2018 aproape un miliard și jumătate de lei pentru aceste 

certificate. Specialiștii au avertizat de mai multe ori că din cauza preţurilor mari la energie 

electrică, care vor deveni şi mai mari din cauza viitoarelor scheme de sprijin, industria devine 

necompetitivă. Un astfel de ritm de creștere ar putea scoate în afara pieței capacităţi românești. 

Companiile au şi puţini bani de investiţii. Guvernul obligă în continuare companiile 

energetice, unde este acționar majoritar, să cedeze bugetului cel puțin 90% din profitul net, 

sub formă de dividende. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Românii din străinătate se pot înscrie de astăzi pentru votul în secții și votul prin 

corespondență 

Românii din străinătate se pot înregistra de duminică pentru votul prin corespondență sau pentru 

votul în secții mai aproape de domiciliul sau reședința lor, la alegerile prezidențiale, anunță AEP. 

Înscrierile încep la 12.00, ora României, și vor dura până pe 11 septembrie. 

Astfel, românii din diaspora se pot înregistra on-line pe portalul www.votstrainatate.ro. 

„Autoritatea Electorală Permanentă (AEP) aduce la cunoștința opiniei publice faptul că, începând 

cu ziua de duminică, 28 iulie 2019, alegătorii români care doresc să voteze la alegerile 

prezidențiale din acest an prin corespondență sau la o secție de votare din străinătate mai aproape 

de domiciliul sau reședința lor se pot înregistra on-line pe portalul www.votstrainatate.ro, creat și 

administrat de AEP.  

https://www.votstrainatate.ro/
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Înscrierea va începe în data de 28 iulie 2019, ora 12:00, ora României, iar formularele de 

înregistrare vor fi active până în data de 11 septembrie 2019”, arată un comunicat al Autorității 

Electorale Permanente (AEP), citat de Mediafax. 

Portalul de înscrieri cuprinde două secțiuni: Alegător în străinătate la o secție de 

votare și Alegător în străinătate prin corespondență. 

Potrivit AEP, alegătorul român care optează să voteze în străinătate la o secție de votare va 

completa un formular on-line, în care va înscrie numele, prenumele, codul numeric personal, 

localitatea şi statul unde optează să voteze, la care anexează copia scanată sau fotografia actului 

de identitate. 

Condițiile pentru înființarea unei secții de votare în străinătate 

O secție de votare poate fi înființată la cererea a minimum 100 de cetățeni din aceeași localitate 

sau dintr-un grup de localități. 

„Alegătorul care dorește să se înscrie pentru votul prin corespondență trebuie să completeze un 

formular on-line, în care să menționeze numele, prenumele, codul numeric personal, adresa de 

domiciliu sau reşedinţă, adresa de e-mail, precum şi opţiunea de transmitere în ţară sau la 

reprezentanţa diplomatică a votului exprimat prin corespondenţă. La acest formular, alegătorul 

trebuie să anexeze copia scanată sau fotografia actului de identitate şi a documentului care 

dovedeşte dreptul de şedere, eliberat de autorităţile străine. Lista documentelor care dovedesc 

dreptul de ședere în străinătate este cuprinsă în Ordinul 500/2016 privind documentele care 

atestă reședința în străinătate în vederea exercitării dreptului de vot la alegerile parlamentare din 

anul 2016”, conform sursei citate. 

Mail-ul de control pentru a putea vota în diaspora 

După finalizarea procedurii de preînregistrare pe portal, alegătorul va primi un e-mail de control, 

pe care trebuie să-l confirme, în caz contrar validarea înregistrării neputându-se realiza. 

AEP mai precizează că validarea înregistrării alegătorului din străinătate se face de către 

Autoritate, în termen de cinci zile de la confirmarea, de către acesta, a email-ului de control. 

Potrivit unei hotărâri de Guvern, românii din străinătate vor putea vota la primul tur al alegerilor 

prezidențiale între 8 și 10 noiembrie, iar la al doilea tur între 22 și 24 noiembrie, a anunțat 

miercuri președintele AEP Constantin Buică. 

(Sursa: Mediafax) 
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